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Titel : Strategisch project stationsomgeving - update masterplan. 
GOEDKEURING.

De gemeenteraad:

MOTIVERING
Voorgeschiedenis

• 28 juli 2006 Goedkeuring PRUP Bosstraat (MB) 
• 24 september 2009 Goedkeuring van de samenwerkingsovereenkomst 
betreffende de gewestweg R16 te Lier ten behoeve van de ontsluitingslus ter 
hoogte van Boomlaarstraat - Tramweglei (GR)
• 14 december 2009 Goedkeuring masterplan Stationsomgeving (GR)
• 14 december 2009 Goedkeuring overeenkomst stationsomgeving stad Lier 
(GR)
• 1 september 2014 Goedkeuring beleidsvisie detailhandel (GR) 
• 29 juni 2015 Principiële goedkeuring van het masterplan Ring West 
(CBS) 
• 23 november 2015 Ring West en stationsomgeving: goedkeuring 
voortzetten traject, stedenbouwkundige begeleiding studiebureau BUUR en 
vastlegging (CBS) 
• 1 februari 2016 Masterplan Ring West - Deelproject Wautex - 
goedkeuring standpunten (CBS)
• 1 februari 2016 Oprichten voorbereidende groep 
stationsomgeving (CBS)
• 29 februari 2016 Uitbreiding microsimulatie ovonde - vastlegging voor 
BUUR (CBS)
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• 23 mei 2016 Strategisch project stationsomgeving en masterplan 
Ring West. STAND VAN ZAKEN
• 6 juni 2016 Strategisch project stationsomgeving en masterplan 
'Ring West' – Visie Tramweglei en verkeerscirculatieplan. Goedkeuring (CBS)
• 2 mei 2017 Masterplan Ring West - verfijning deel Condius. 
PRINCIPIËLE GOEDKEURING
• 26 juni 2017 Masterplan en verfijning 'Ring West' met bijhorende 

samenwerkingsovereenkomsten. GOEDKEURING. Masterplan 
Stationsomgeving. GOEDKEURING. (GR)
• 24 juli 2017 Update masterplan stationsomgeving. VASTLEGGING  
(CBS)
• 8 januari 2018 Strategisch project stationsomgeving. STAND VAN ZAKEN 
(CBS)

Feiten en context
In 2009 keurde de stad het 'Masterplan Stadsvernieuwingsproject Stationsomgeving Lier' en 
de Samenwerkingsovereenkomst 'Stationsomgeving stad Lier' goed. Over dit masterplan 
werden met de betrokken actoren (NMBS, Infrabel, De Lijn, Stedenbeleid, AWV) de nodige 
afspraken gemaakt. 

Het project werd 'On Hold' gezet omwille van het doorkruisen van het dossier 'Tweede 
Havenontsluiting' en dit tot de keuze van de tracés in juni 2013. Geen van de weerhouden 
tracés in kader van planMER passeren door de stationsomgeving van Lier.

De opdracht tot update van het initiële masterplan stationsomgeving werd toegewezen aan 
BUUR in collegezitting van 23 november 2015. 

Prioritair werd het planningsproces rond de stationsontsluitingsweg aangepakt. Deze 
onderhandelingen resulteerden in de opmaak van een samenwerkingsovereenkomst met de 
administratie Wegen en Verkeer (AWV) voor de aanleg van de stationsontsluitingsweg en 
aansluiting met de Tramweglei. De ontsluitingsweg bedient tevens het toekomstige LCI en 
is een essentiële schakel in het project.

In gemeenteraadszitting van 26 juni 2017 werd tot een update van het masterplan
stationsomgeving beslist. Het overleg met de stakeholders (Ruimte Vlaanderen, provincie,
NMBS, De Lijn, AWV, …) moet een doorstart krijgen zodat een concreet actieprogramma
kan vastgelegd worden voor de planningstermijn 2018-2022.

Het masterplan vertrekt nog steeds vanuit 6 strategische doelstellingen: een performante 
multimodale knoop, een krachtig eindpunt voor de stedelijke route, een representatieve 
entree tot de stad, een volwaardige tweede stationszijde, een verzachting van de breuk in 
het weefsel en verdichting van de stationsomgeving.

Update masterplan
Volgende ruimtelijke vraagstukken worden verder onderzocht:
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• In onderling overleg met de NMBS onderzoekt de stad of de bouw van een 
parkeergebouw - gecombineerd met stedelijke functies om het kopgebouw op te 
laden - een haalbare kaart is op lange termijn;

• Inplanting LCI Infrabel (lokale antenne en verzamelplaats voor 
personeelsgroepen) ten zuiden van de huidige bundelsporen langsheen de 
Tramweglei, op eigen percelen. Met dit voorstel wordt er ruimte gemaakt voor de 
inplanting van de nieuwe onderdoorgang en het  parkeergebouw (of gecombineerde 
ontwikkeling) en kan de gewenste omvorming van de stationsomgeving een start 
nemen. De stad gaat akkoord met deze inplanting op voorwaarde dat:

◦ het nieuwe LCI gebouw één architecturaal geheel vormt met het nieuwe 
kop/parkeergebouw;
◦ deze visie kadert binnen de update van het masterplan stationsomgeving. 
Onder meer de positionering en de volumetrie van deze nieuwe gebouwen wordt 
onderzocht;
◦ de locatie aan de noordzijde wordt opgeheven.

De realisatie van het LCI, maar evengoed van elk project binnen deze zone aangeduid in het 
masterplan, is gelet op de ontsluitings- en verkeerscirculatieproblematiek, gekoppeld aan de 
ontsluitingsweg. De vergunningsprocedure van het LCI kan parallel lopen zodat de bouw 
tegelijk met de werffase van de ontsluitingsweg kan plaatsvinden. 

• Ontwerpend onderzoek over:
◦ stationsplein en heraanleg
◦ parkeeraanbod
◦ tijdelijke parking
◦ nieuwe centrale onderdoorsteek perrons
◦ optimalisatie bestaande doorsteek fietsers/voetgangers
◦ integratie en realisatie SAFI-fietspad

• De invulling van de zuidelijke percelen, grotendeels in bezit van de stad, waarbij een 
voorstel van programma wordt uitgewerkt en een voorstel van aansluiting met het 
stationsplein

• De aanzet tot verkeerscirculatieplan, zoals goedgekeurd in collegezitting van 6 
juni 2016, wordt verder verfijnd om sluipverkeer in de stationsbuurt te weren.

• De provincie wenst de fietsostrade F11 Antwerpen – Lier te realiseren aan de 
noordzijde en heeft daarvoor in functie van doorgang ruimte nodig.

• Opmaak van een visie voor de noordelijke stationsontwikkeling
◦ plek voor een gemeenschapsfunctie – onderhandelingen lopen met VTI;
◦ ruimte voor private ontwikkelingen in combinatie met publieke ruimte en 
aansluiting stationsomgeving;
◦ voorstel van toekomstige ontsluitingswegen, fietsostrade tracé, afwerking 
noordzijde.
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◦ Herschikkingsmogelijkheden/nieuwe invullingen tussen de Zuid Australiëlaan 
en het stadsontwikkelingsproject worden meegenomen in het ontwerp van 
ruimtelijk uitvoeringsplan.

• Ontwikkelingsstrategie

De update van het masterplan werd voorgelegd aan de Gecoro, de mobiliteitsraad en de 
milieuraad.

Advies Gecoro van 8 februari 2018  

Masterplan
De doelstellingen van 2009 zijn gebleven en nog steeds actueel, het plan lijkt dan ook sterk 
op dat van toen, ruimtelijk is er weinig aangepast. 

• De Gecoro heeft geen ruimtelijke bezwaren op dit plan.
• De stad of SOLag moet volgens de Gecoro de regie doen om de samenhang 
tussen noord en zuid te garanderen. SOLag kan de gronden aankopen om de eerste 
ontwikkelingen te realiseren, de rest van de strip volgt dan wel.

Gebouwen / invulling
• Er is een duidelijke uitspraak nodig over de invulling van de gebouwen: welke 
verschillende functies komen er in het gebouw naast het parkeergebouw?
• Het oud stationsgebouw wordt geherwaardeerd, maar wat betekent dit 
concreet? Museum, verkoop, restaurant, horeca?
• Een Cultuurcentrum gekoppeld aan de school en het station kan zorgen voor 
extra commercialisering.
• De ontwikkeling van het kopgebouw met verschillende programma’s moet 
voorkomen dat het plein te groot wordt. 

Verkeerscirculatie
• De circulatie aan de noordkant is vandaag al problematisch. Iedereen staat stil 
aan de bushalte op de steenweg, een K&R op de site zou dit al kunnen verhelpen 
maar dan moeten de bussen wel de steenweg oversteken?

• Qua mobiliteit zijn er volgens de Gecoro nog details die moeten uitgewerkt 
worden.

Noordzijde
• Hier zijn nog veel mogelijkheden en onduidelijkheden. 
• De huidige site van het VTI is oud. Dit is een goede locatie voor de school, 
eigen parking moeten zij zelf voorzien volgens behoefte, het bisdom bepaalt de 
investering van de school. 
• Er is geen te kort aan plaats in het VTI en er zullen in de nabije toekomst ook 
geen subsidies meer worden toegekend aan scholen die hun leerlingen aantal 
gestaag zakt.
• De Gecoro vraagt de stad om haar ambitie daadkrachtig duidelijk te maken 
door een RUP met bijhorend onteigeningsplan op te maken voor het VTI.
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Advies Milieuraad van 8 februari 2018

Reeds speel- of jeugdruimte ingekleurd in de publieke ruimte? = wordt meegenomen

Kan de omgeving de herlokalisatie van het VTI aan?

Moet er geen enkele bus de Antwerpsesteenweg kruisen? Ja (gemompel in de zaal)
 Prioriteiten zijn gekozen … 
 Geprobeerd om met zo weinig mogelijk onteigeningen een zo goed mogelijk plan te 

maken

Suggestie: voldoende brede tunnel voor fietsers
Huidige breedte is 4m omdat de fiets-o-strade momenteel in ingepland als 4m

Realistisch dat er minder parkeerplaatsen zijn??? Waarschijnlijk niet

Bezorgdheid: bereikbaarheid van uit de verschillende invalswegen

Opzet in zijn geheel is knap.
Een mooi project maar wel nog enkele werkpunten/aandachtspunten:

- Verschil tussen fietsers
- Spitsmomenten van de school
-

Er zit potentieel in het plan

VTI wil zeker herlokaliseren, huidige voorgestelde locatie is niet optimaal, maar waar dan 
wel? Perfecte locatie zal moeilijk te vinden zijn
School wel in een binnenstad
DUIDELIJKHEID voor het VTI (investeren reeds enkele jaren niet meer)

Parallelweg Boomlaarstraat => Waardevolle planten in het resterende Bernardijnenbos => 
zeker een aandachtspunt
 
Aan de kant van de Tramweglei: mooi voorgesteld
De noordelijke zijde is nog wat vaag en minder uitgewerkt

Traject van de bus zal voor overlast zorgen, zeker als het VTI zich zal herlokaliseren (niet de 
parking, maar vooral de spitsmomenten als de school begint of eindigt.
Andere route voor de fietsers voorzien 
Ook rekening houden met de snelle fietsers en de gewone fietsers (2 fietspaden aanleggen)
In de toekomst meer inwoners: dus voldoende parkeerplaatsen voorzien en bij voorkeur 
geen parkeerplaatsen verwijderen

GUNSTIG ADVIES mits aandachtspunten 
- Zie hierboven

En bij wijzigen graag feedback 
Halfjaarlijkse uitleg op de milieuraad

Advies Mobiliteitsraad van 30 januari 2018
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- Betreffende het openbaar vervoer van De Lijn:
Kan er een oplossing gezocht worden betreffende de visgraatperrons, kan dit bijvoorbeeld 
recht getrokken worden? (de visgraatperrons zorgen soms voor problemen en vervolgens 
stukken aan de bussen)
Kan er ook een plaats voorzien worden voor chauffeurs en hun bussen die langere 
rustpauzes moeten nemen. Ze kunnen niet altijd het perron innemen (momenteel gaan ze 
dan aan het uiteinde van de Tramweglei staan).
Kan er dus bijvoorbeeld een bus buffer voorzien worden?
(Op het moment is de capaciteit nog voldoende, maar als het openbaar vervoer stijgt …)

- Er worden dus 2 nieuwe tunnels voorzien: één voor voetgangers en één voor fietsers zodat 
men door de fietserstunnel effectief kan doorrijden. 
Maar de tunnel die de Antwerpsesteenweg en de Antwerpsestraat verbindt, blijft dan toch 
ook bestaan en blijft toch enkel toegankelijk  voor voetgangers? 
-> De huidige tunnel tussen de Antwerpsesteenweg en Antwerpsestraat blijft inderdaad 
bestaan en enkel toegankelijk voor voetgangers.

- Kan de ingang van de huidige voetgangerstunnel aan de kant van de stad ook 
geoptimaliseerd worden? Bijvoorbeeld opentrekken en werken met een aantal trappen of 
terrassen?

- Het kan dus zijn dat de werken van de Zuidkant al snel gevorderd zijn alvorens dat de 
werken van de noordkant van start kunnen gaan?
-> Voor men kan starten aan de werken van de noordkant, moet er nog heel wat gebeuren 
(zoals onteigeningen,…). Een bijkomend probleem is ook het VTI, ze hangen namelijk af van 
subsidies en kunnen zich dus nog niet engageren aan het plan. 
In bovenstaand geval kan dan wel de kleine parking thv de noordkant tijdelijk omgebouwd 
worden als fietsenstalling.

- Er is dus geen richttermijn of datum betreffende de werken voor het ‘Masterplan’? 
-> Men gaat nog een planning ervan uitzetten.

- De kleine parking aan de noordkant kan dus verdwijnen, deze wordt momenteel gebruikt 
door
klanten van het fitnesscentrum in de  buurt en vooral s ’avonds. 
Is er dan een alternatief voor deze voertuigen voorzien?
-> Dergelijke zaken moeten dus nog opgenomen en uitgewerkt worden.

- Als er een nieuwe bushalte aan de noordkant voor de tunnel wordt voorzien, moet dan een 
stuk muur van de tunnel aangepast worden?
-> het wordt nipt , maar zou net moeten gaan. Er is ook geen alternatief, anders moet men 
de halte terug op de Antwerpsesteenweg voorzien.

- Betreffende de Zuid-Australiëlaan, is het echt nodig om deze straat in het systeem te 
steken?
Deze straat is aan het uiteinde smal en die wordt dan mee gebruikt voor de logistiek als 
ontsluitingsweg.
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-> Men kan bekijken om de parallelle weg van de Antwerpsesteenweg te gebruiken.
- Het fietsverkeer van de zuidkant: 
Het fietspad dat van Lint komt, is nu al in orde (loopt nu langs de spoorweg).
In de toekomst moeten de fietsers dan van dit fietspad 3 à 4 keer oversteken om de 
fietsenstalling van het station te bereiken.
Kan men het fietspad niet aan de noordzijde (langs de spoorweg) behouden? 
-> noordelijk fietspad is niet zo evident:  men gaat dan de in- en uitrit van het LCI, de parking 
en de garages van gebouwen moeten kruisen. Vandaar denkt men dat de zuidelijke route 
veiliger zal zijn. Zo blijft men op het Leopoldplein ook aan de buitenkant van de bussen.

- Is het dan niet mogelijk om de fietsers bijvoorbeeld te laten oversteken aan het rondpunt?

- Wat met de toegankelijkheid voor mensen met mobiele beperking, de spoorweg is 
sowieso een serieuze barrière.
Bijvoorbeeld de tunnel die aansluit op het kopgebouw: worden er liften voorzien, worden de 
perrons toegankelijk?
-> de NMBS voorziet liften vanuit het kopgebouw naar de perrons

- Er werd gesproken over de mogelijkheid om het oude stationsgebouw in de toekomst te 
laten fungeren als horeca,…
Wordt dit dat een onbemand station?
-> de NMBS spreekt hier zich momenteel niet over uit.

- Als het een onbemand station wordt, dan moet het zeker toegankelijk blijven voor 
iedereen. Hulp bij het in- en uitstappen van mensen met een mobiele beperking. 

- Door wie wordt dit ‘Masterplan’ meegedragen: agentschap wegen en verkeer, stad Lier, 
…?
-> Momenteel is het de stad lier die dit plan trekt, er is in het verleden al wel afstemming 
geweest met de Lijn en recent zijn er al gesprekken geweest met Infrabel.
Men moet nog uitzoeken, onderhandelen, … wie de financiële kosten zal dragen

Opmerking die na de vergadering door de Fietsersbond schriftelijk werd doorgegeven:
- Wijkcirculatie in Boomlaarstraat: 
Het verkeer dat de wachtrij aan de lichten wil vermijden, zal dan de sluiproute nemen door 
de wijk naar de nieuwe vlotte aansluiting met de Ring. De  Boomlaarstraat en de Bosstraat 
zijn hiervoor ongeschikt. 
Het enkelrichtingssysteem in de Boomlaarstraat creëert bovendien juist sneller rijgedrag en 
heeft statistisch een hoger ongevalsrisico. Dit verhoogt het gevaar voor fietsers in deze 
straten. Ook voor kinderen en senioren te voet wordt de wijk gevaarlijker en minder 
toegankelijk.
Is er dan geen mogelijkheid om de wijk in drie delen te knippen voor het autoverkeer?
Op die manier wordt de Boomlaarstraat en Bosstraat een autoluwe, veilige wijkfietsroute in 
plaats van onveilige sluiproute. 
De wijk wordt daardoor veiliger voor iedereen, wordt leefbaarder (minder lawaai en 
emissies) en krijgt een grotere sociale cohesie. Dat resulteert steevast in een hogere 
bereidheid om in de wijk te komen wonen, een hogere renovatiebereidheid en hogere 
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inkomsten voor de stadskas.
(Twee varianten voor knippen wijk zijn mogelijk: met Vredelaan aan ene of andere kant)

Specifieke zaken die moeten meegenomen worden naar het schepencollege:
- zuidelijke fietsontsluiting herbekijken 
- kruising fietsverkeer en autoverkeer zeker nog goed bekijken in de nieuwe zuidelijke  
  stationsomgeving

Infovergadering
De vorige infovergadering over het masterplan 'Stationsomgeving' dateert van 11 
september 2017. Zoals afgesproken wordt er een nieuw infomoment georganiseerd 
vooraleer naar de gemeenteraad van april te gaan. De infovergadering vindt plaats op 
maandag 16 april, om 20 uur in CC Colibrant. Ook  een delegatie van de Provincie zal de 
laatste ontwikkelingen rond de fietsostrade F11 Antwerpen – Lier komen toelichten.

Argumentatie
De betrokken adviesraden geven een gunstig advies, zij het met voorwaarden. Deze 
aanbevelingen zullen worden meegenomen in de verdere uitwerking bij de gefaseerde 
ontwikkeling van het masterplan 'Stationsomgeving'.

Uit het masterplan 'Stationsomgeving' zal een plan van acties en maatregelen worden 
opgesteld gelinkt aan een timing voor de komende planningsperiode. De stad staat in voor 
het verdere planproces en in samenwerking met SOLag zullen ze de stedelijke 
ontwikkelingsmogelijkheden in regie nemen. 

Stemming

24 stemmen voor: Frank Boogaerts, Walter Grootaers, Rik Verwaest, Lucien Herijgers, Bert 
Wollants, Ivo Andries, Rik Pets, Anja De Wit, Freddy Callaerts, Jenny Van Damme, Patrick 
Tersago, Christel Van den Plas, Jan Hermans, Sabine Leyzen, Memet Cinar, Annemie Goris, 
Hilde De Koninck, Yahya Degirmenci, Katrien Vanhove, Tekin Tasdemir, Peter Caluwé, Bram 
Van Oosterwyck, Jan Hauwaert en Marc Franquet
6 onthoudingen: Ludo Peeters, Gert Van Eester, Koen Breugelmans, Marcel Taelman, Ella 
Cornelis en Olivier Peeters
1 stem blanco: Marleen Vanderpoorten
Goedkeuring met 24 stemmen voor - 6 onthoudingen

BESLUIT

Art 1 :
De gemeenteraad beslist om de update van het masterplan 'Stationsomgeving' goed te 
keuren. Dit alles onder voorbehoud van het beslissend onderzoek inzake de aanvragen in 
verband met de omgevingsvergunning of op te maken ruimtelijke uitvoeringsplannen. De 
aangegeven bouwhoogtes en aangegeven vloeroppervlaktes zijn slechts indicatief. Er 
kunnen geen rechten gepuurd worden uit deze gegevens.
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Art 2 :
De aanbevelingen van de Gecoro, Milieuraad en Mobiliteitsraad zullen worden meegenomen 
in de verdere uitwerking bij de gefaseerde ontwikkeling van het masterplan 
'Stationsomgeving'.

Art 3 :
Uit het masterplan 'Stationsomgeving' zal een plan van acties en maatregelen worden 
opgesteld gelinkt aan een timing voor de komende planningsperiode. De stad staat in voor 
het verdere planproces en in samenwerking met SOLag zullen ze de stedelijke 
ontwikkelingsmogelijkheden in regie nemen. 

De algemeen directeur
(Get.) Katleen Janssens

De burgemeester
(Get.) Frank Boogaerts

Voor eensluidend afschrift,

De algemeen directeur

Katleen JANSSENS

De burgemeester

Frank BOOGAERTS


